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Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 10/2021 ze dne 8. prosince 2021 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  10 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  3 (viz prezenční listina) 

Omluveni:  Veronika Krčmářová, Petr Wolf 

Hosté: rektor prof. MUDr. Václav Báča, Ph.D., prorektorka RNDr. Jana Borůvková, Ph.D., 
kvestor Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D., Miloslav Vytasil 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 

1. Zahájení 

2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Návrh novely vnitřního předpisu VŠPJ Stipendijního řádu VŠPJ – ke schválení dle § 9 odst. 1 
písm. b) bod 3 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších 
zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění pozdějších předpisů (zákon) 

− Návrh podmínek přijímacího řízení na VŠPJ pro akademický rok 2022/2023 – ke schválení 
podle § 9 odst. 1 písm. g) zákona  

− Navýšení rozpočtu VŠPJ pro rok 2021 v ukazatelích A+K (2. aktualizace rozpočtu) – ke 
schválení podle § 9 odst. 1 písm. c) zákona 

− Návrh na odvolání stávajícího a jmenování nového interního člena Akademické rady VŠPJ – 
předchozí souhlas podle § 9 odst. 1 písm. f) zákona 

− Vyplacení další mzdy pro zaměstnance VŠPJ – k vyjádření podle čl. 15 odst. 6 Vnitřního 
mzdového předpisu VŠPJ 

4. Přehled čerpání rozpočtu VŠPJ k 31. 10. 2021 

5. Různé 

1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) Dr. Vojáčková přivítala přítomné senátory 
a hosty, seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. 
Jelikož ze strany senátorů nebylo k programu žádných připomínek či návrhů na jeho doplnění, 
předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 13 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 



Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako ověřovatele zápisu Mgr. Martinu Černou, Ph.D. a Adiyu 
Zhalel a zapisovatelku RNDr. Evu Janouškovou, Ph.D., a navrhla o tomto návrhu hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 13 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

Rektor informoval členy akademického senátu o novinkách na VŠPJ: 

Různé 

− Výsledky letošního 9. ročníku soutěže Opus optimum o nejlepší vědeckou práci publikovanou 
pracovníky VŠPJ byly vyhlášeny v úterý 19. října 2021. Nositelkou ceny se stala Ing. Mgr. Lucie 
Zárybnická, Ph.D., z Katedry technických studií VŠPJ. Z celkem 13 přihlášených vzešel kromě 
hlavní ceny také finalista soutěže Opus optimum, a to autorský tým Katedry technických studií 
ve složení doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D.; Ing. Bc. Karel Dvořák, Ph.D.; Ing. Mgr. Lucie 
Zárybnická, Ph.D.; Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D.; Ing. Bc. Jana Dvořáková. Poprvé byla také 
udělena Cena prorektora pro tvůrčí a projektovou činnost. Jejími nositeli se stali prof. MUDr. 
Aleš Roztočil, CSc., a autorský tým Katedry sociální práce ve složení Mgr. Martina Černá, Ph.D.  
Bc. Olga Klepáčková a Zuzana Krejčí. 

− Na svém zasedání ve středu 27. října 2021 vyhlásil Akademický senát Vysoké školy 

polytechnické Jihlava volby kandidáta na funkci rektora VŠPJ a harmonogram voleb. Nástupce 

současného rektora prof. Václava Báči, kterému končí v roce 2022 druhé funkční období, 

budou členové akademického senátu volit ve středu 12. ledna 2022. 

− Rektor Vysoké školy polytechnické Jihlava prof. Václav Báča a zástupci Akademického senátu 

VŠPJ si připomněli výročí 103 let od vzniku samostatného československého státu. Setkání 

k uctění památky této významné události moderních československých dějin se uskutečnilo ve 

středu 27. října 2021 u sochy T. G. Masaryka v Jihlavě. 

− Ve dnech 2. až 4. listopadu 2021 se ve Výukovém centru VŠPJ uskutečnil veletrh JOBStart 2021. 

Jubilejní 10. ročník veletrhu pracovních příležitostí nabídnul studentům Vysoké školy 

polytechnické Jihlava jedinečnou příležitost kontaktovat potenciální zaměstnavatele. 

− Dne 8. listopadu 2021 se v historické aule VŠPJ uskutečnilo setkání žáků a pedagogů středních 

škol z Kraje Vysočina, zástupců Vysoké školy polytechnické Jihlava a Kraje Vysočina. Během 

setkání proběhlo vyhodnocení projektu Nadaní studenti, který byl ve školním roce 2020/2021 

realizován pod záštitou Kraje Vysočina, a diskuze zúčastněných stran o podporování zájmu 

nadaných žáků středních škol o vzdělání, vědu a výzkum v širokém spektru zdravotních, 

ekonomických a technických oborů. 

− Ve dnech 11. až 12. listopadu 2021 se na VŠPJ konal třináctý ročník mezinárodní vědecké 

konference Konkurence s cílem vytvoření komunikačního prostoru pro odborníky z praxe 

a akademického prostředí. Z jednání konference byl vydán sborník v elektronické podobě 

s ISBN, který bude zaslán k evaluaci do databáze Web of Science. 

− Dne 12. listopadu 2021 se v Hotelu Gustav Mahler Jihlava konal již 15. ročník slavnostního 

ocenění dobrovolníků, které pořádá Dobrovolnické centrum Oblastní charity Jihlava. Ocenění 

Dobroch z rukou hejtmana Kraje Vysočina Mgr. Vítězslava Schreka, MBA, radního města Jihlavy 

Bc. Daniela Škarky, ředitelky Oblastní charity Jihlava Ing. Hany Fexové a hlavního koordinátora 

dobrovolníků Romana Mezlíka převzaly také zástupkyně Vysoké školy polytechnické Jihlava. 

Jednalo se o studentku oboru Zdravotně sociální pracovník Lucii Mátlovou, o akademické 



pracovnice Katedry sociální práce Mgr. Janu Gabrielovou, PhD., a Mgr. Martinu Černou, Ph.D., 

spolu s Ing. Pavlínou Novou, která působí na Projektovém centru VŠPJ. 

− Den boje za svobodu a demokracii a Mezinárodní den studentstva si Vysoká škola 

polytechnická Jihlava připomněla v Jihlavě i v Praze v předvečer státního svátku setkáním 

studentů, zaměstnanců a posluchačů univerzity třetího věku u památníku Klíče v Jihlavě. Ve 

středu 17. listopadu 2021 se pak zástupci VŠPJ zúčastnili tradičních pietních aktů na Národní 

třídě, u Hlávkovy koleje a v Žitné ulici v Praze. 

− Dne 23. listopadu 2021 proběhlo v historické aule Vysoké školy polytechnické Jihlava 

slavnostní vyhlášení soutěže STARTupUJ NA VYSOČINĚ. Soutěž cílenou na inovativní projekty 

nebo záměry realizované či plánované na území Kraje Vysočina vyhlásila agentura CzechInvest, 

přihlásilo se do ní jedenáct projektů. Vítězi se stali Petr Petz s projektem Radononline, Maria 

Šimůnková s projektem Nekrachni a student VŠPJ Jan Filipi s projektem MathBox. 

- V posluchárně Výukového centra VŠPJ se ve čtvrtek 25. listopadu 2021 konala 12. jihlavská 

konference porodních asistentek pořádaná Jihlavskou medicínskou akademií ve spolupráci 

s Gynekologicko-porodnickým oddělením Nemocnice Jihlava a Katedrou zdravotnických studií 

VŠPJ. Záštitu nad konferencí přijali rektor Vysoké školy polytechnické Jihlava prof. MUDr. 

Václav Báča, Ph.D., ředitel Nemocnice Jihlava MUDr. Lukáš Velev, MHA a hejtman Kraje 

Vysočina Mgr. Vítězslav Schrek, MBA. 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ 

- Návrh novely vnitřního předpisu VŠPJ Stipendijního řádu VŠPJ 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor seznámil senátory s návrhem novely Stipendijního řádu VŠPJ, ve kterém byly provedeny 
pouze drobné úpravy a byl podroben novému právnímu auditu. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dalších dotazů ani připomínek k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Stipendijní řád Vysoké školy 
polytechnické Jihlava. 

Hlasování: 
ANO = 13 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 

- Návrh podmínek přijímacího řízení na VŠPJ pro akademický rok 2022/2023 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor stručně seznámil senátory s podmínkami přijímacího řízení pro AR 2022/2023. 

V rámci diskuse k tomuto bodu zodpověděla prorektorka pro studium dotazy Dr. Dvořákové 
a Š. Hajníka k návrhu podmínek přijímacího řízení na VŠPJ, poté bylo přistoupeno k hlasování 
o schválení podmínek přijímacího řízení na VŠPJ pro akademický rok 2022/2023. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek podmínky přijímacího řízení na VŠPJ 
pro akademický rok 2022/2023. 

Hlasování: 

ANO = 13 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 
  



− Navýšení rozpočtu VŠPJ pro rok 2021 v ukazatelích A+K (2. aktualizace rozpočtu) 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor uvedl, že VŠPJ provedla interní rozpočtové opatření z důvodu rozdělení dosud 
nerozdělených prostředků v roce 2021 na jednotlivé VVŠ v ukazatelích A+K ze strany MŠMT, 
kdy navýšení běžných prostředků ve výši 655 tis. Kč bude zahrnuto v oblasti osobních nákladů. 

Na základě žádosti o finanční podporu na projekt „Podpora studia běloruských studentů v roce 
2021 v rámci akademického roku 2021/2022“ byl ze strany MŠMT navýšen VŠPJ běžný 
příspěvek na rok 2021 o částku 37 500,-Kč. 

Jelikož k předloženému materiálu nebylo ze strany senátorů žádných dotazů ani připomínek, 
bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek navýšení rozpočtu VŠPJ 
(neinvestičního příspěvku MŠMT) pro rok 2021 v ukazatelích A+K ve výši 655 tis. Kč 
a navýšení běžného příspěvku pro VŠPJ na rok 2021 na projekt Podpora studia běloruských 
studentů v roce 2021 v rámci akademického roku 2021/2022 o částku 37 500,-Kč. 

Hlasování: 
ANO = 13 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Návrh na odvolání stávajícího a jmenování nového interního člena Akademické rady VŠPJ 

Rektor seznámil senátory se záměrem vedení VŠPJ odvolat stávající interní členku Akademické 
rady VŠPJ (AR VŠPJ) doc. Ing. Veroniku Hedija, Ph.D. a na její místo jmenovat jako nového 
interního člena AR VŠPJ Ing. Romana Fialu, Ph.D., garanta studijního oboru a programu Finance 
a řízení. 

Tento záměr odůvodnil tím, že požadavkem vedení VŠPJ je, aby interními členy AR VŠPJ byli 
zejména garanti studijních oborů a programů VŠPJ a členové užšího vedení VŠPJ. 

S dr. Fialou a doc. Hedija byla věc předem projednána a nově jmenovaný s tímto záměrem 
vyslovil souhlas. 

K situaci se vyjádřila dr. Kuncová. Dále k tomuto bodu nebylo ze strany senátorů žádných 
dotazů a připomínek, proto bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát dává rektorovi souhlas k odvolání stávajícího interního člena Akademické 
rady VŠPJ doc. Ing. Veroniky Hedija, Ph.D., a ke jmenování Ing. Romana Fialy, Ph.D., interním 
členem Akademické rady VŠPJ. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 1 SCHVÁLENO 

− Vyplacení další mzdy pro zaměstnance VŠPJ 

Rektor k tomuto bodu uvedl, že vedení VŠPJ, vzhledem k úspěšnému hospodaření vysoké školy 
a vzhledem k zajištění jejího zdárného chodu v mimořádných podmínkách, rozhodlo o výplatě 
další mzdy pro zaměstnance VŠPJ za rok 2021, která bude vyplacena za měsíc prosinec 2021 
v měsíci lednu 2022. 

Ze strany senátorů zaznělo poděkování. 

Akademický senát projednal a bere na vědomí vyplacení další mzdy zaměstnancům VŠPJ 
za rok 2021. 

4. Přehled čerpání rozpočtu VŠPJ k 31. 10. 2021 

Kvestor členy Akademického senátu seznámil s čerpáním rozpočtu na rok 2021. 



5. Různé 

- Dr. Černá tlumočila žádost studentů o zvýšení počtu automatů na kávu. Š. Hajník v této 
souvislosti zmínil zájem studentů také o mikrovlnnou troubu, která by studentům byla rovněž 
k dispozici u bufetu. Kvestor odpověděl, že od 1. 7. 2022 je plánován přesun všech automatů 
na kávu k bufetu. S navýšením se nepočítá. Instalace mikrovlnné trouby musí splnit 
bezpečnostní předpisy.  

- Š. Hajník informoval, že Studentská komora AS se zapojila do organizace Vánoc na VŠPJ. Rektor 
poděkoval studentům za jejich iniciativu a upřesnil, že letos podpoří VŠPJ v rámci 17. ročníku 
této charitativní akce terénní programy SOVY. 

- Dr. Vojáčková poděkovala za možnost neformálního konzultačního setkání členů AS 
s právníkem školy, které proběhlo 1. 12. 2021.  

Na závěr poděkovala předsedkyně AS VŠPJ všem senátorům za jejich vstřícnost a účast na zasedáních 
Akademického senátu v celém roce a popřála klidné a spokojené Vánoce v tak neklidné době. 

Další termín řádného zasedání AS VŠPJ: 12. ledna 2022 (středa od 13:30 hod.) 

Zapsala:  RNDr. Eva Janoušková, Ph.D.  ………………..………..……………………………..… 

Za správnost: Mgr. Martina Černá, Ph.D.  .……………………………………………………….…. 

 Adiya Zhalel  ………….…………………………..…………….…….. 

Předsedkyně AS: Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D.  ………………………….…………………….……….… 

 


